
Corsanummer: 

Op 13 november 2019 zijn bij de raadsgriffie vragen binnen gekomen van mevrouw 
Anita Sempel van de fractie GroenLinks gericht aan de voorzitter van de Raad op 
grond van ex artikel 35 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere 
werkzaamheden van de Raad. Het college van Burgemeester en Wethouders 
beantwoordt de vragen als volgt.

Betreffende beantwoording schriftelijke vragen van mevrouw Anita Sempel 
(GroenLinks) inzake Transport Verarmd Uranium.

1. Op welke wijze is de gemeente Enschede geïnformeerd of betrokken bij het besluit 
om verarmd uranium over gemeentelijke grondgebied te vervoeren?
De Gemeente Enschede wordt hier niet actief over geïnformeerd, de aanvragen en 
vergunningen worden gepubliceerd op de site van het RVO (Rijksdienst voor 
Ondernemend Nederland).
Transporten met radioactief materiaal zijn gebonden aan wet- en regelgeving op 
basis van de Kernenergiewet en het daaraan gerelateerde Besluit vervoer 
splijtstoffen, ertsen en radioactieve stoffen. Afhankelijk van het type transport moeten 
transporten gemeld worden of een vergunning aanvragen. Verarmd uranium is niet 
splijtbaar, maar valt wel onder de splijtstoffen in dit besluit en transporten met 
verarmd uranium moeten dus ook over een vergunning voor het vervoer beschikken. 
Vergunningen voor transport worden bij de Autoriteit  Nucleaire Veiligheid en 
Stralingsbescherming (ANVS) aangevraagd. De Nationaal Coördinator 
Terrorismebestrijding en Veiligheid (NCTV) stuurt naar elke veiligheidsregio 
waardoor het transport gaat een brief met informatie over de datum en te volgen 
route van een transport. 

2. Welke bevoegdheid heeft de gemeente met betrekking tot het transport van dit soort 
gevaarlijke stoffen over haar grondgebied?
De gemeente heeft geen bevoegdheden in het kader van vergunningen voor het 
transport van radioactieve stoffen. Vergunningen worden afgegeven door de ANVS. 
De ANVS valt onder de verantwoordelijkheid van de minister van Infrastructuur en 
Waterstaat. 

3. Heeft de gemeente inzichtelijk hoe vaak dit transport over gemeentelijk grondgebied 
plaats heeft gevonden en nog plaats zal vinden in de toekomst?
De Veiligheidsregio Twente ontvangt kennisgevingen van transporten van 
splijtstoffen vanuit de NCTV. Op basis van deze kennisgevingen leiden wij af dat 
transporten van en naar Urenco Gronau zowel via de grensovergang van de A1 bij 
De Lutte als de grensovergang van de N35 bij Glanerbrug rijden. Transport met 
splijtstoffen van en naar Urenco Gronau vindt enkele malen per maand plaats.

4. Heeft de gemeente inzichtelijk welke risico’s m.b.t. de veiligheid dit met zich mee 
brengt?
Transporten met splijtstoffen moeten voldoen aan strenge veiligheidseisen. 
Transport van verarmd uranium vindt plaats in speciale containers. Deze containers 
voldoen aan internationale normen en hebben diverse testen ondergaan. De 
containers met verpakkingen zijn robuust uitgevoerd en minimaal bestendig tegen 
vallen van hoogte en een verblijf van 30 minuten in een brand van 800 graden. 
Transporten zijn voorzien van waarschuwingsborden.

5. Zijn er maatregelen getroffen m.b.t. tot de veiligheid?
Zie voorgaande antwoord.

6. Is het college het met GroenLinks eens dat het onwenselijk is dat verarmd uranium 
over het grondgebied van de gemeente wordt vervoerd? Zo ja, welke stappen gaat 
de gemeente ondernemen om dit kenbaar te maken?
Op het vlak van vervoer en gebruik van kernenergie en aanverwante zaken zijn 
bevoegdheden geconcentreerd bij het Rijk. Uitspraken over wenselijkheid is niet aan 



de gemeente Enschede. Daarbij heeft de gemeente geen bevoegdheden ten aanzien 
van vergunningen, handhaving, beleidskeuzes en dergelijke in dit dossier. 
Het college ziet dan ook geen aanleiding om uitspraken te doen over de 
wenselijkheid van toepassing van kernenergie en transport van grondstoffen en afval. 

7. Is de college het met GroenLinks eens dat Enschede een kernenergievrije gemeente 
zou moeten zijn? Dat betekent dat de gemeente geen zaken doet met bedrijven die 
investeren in kernenergie, transporten van nucleaire materiaal over het grondgebied 
tegengaat en actief streeft naar sluiting van de Urenco-fabrieken in Gronau en 
Almelo. 
Zie voorgaande antwoord.
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